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Mentale problemen horen bij het leven – zeker voor jongeren. Maar dat vraagt om meer 
dan therapie 
Iedereen krijgt in zijn leven ooit met psychische problemen te maken, zelf of via een naaste. En 
iedereen weet er dus een beetje van af. De vraag is dan ook niet óf, maar hóé je hierop kunt reageren. 
Hoogleraar en orthopedagoog Levi van Dam geeft zijn visie in een artikel in De Correspondent. 
 

Angela Luteijn brengt praktijk tot leven met een serious game  
Angela Luteijn is docent bij de opleiding Pedagogische Wetenschappen. Voor de cursus 
Beroepsvaardigheden Basis van de bachelor PWPO ontwikkelde ze samen met collega’s een serious 
game. Hoe toets je praktische vaardigheden met een schriftelijke toets? Dat is de vraag die Angela 
Luteijn zichzelf stelde bij de cursus Beroepsvaardigheden Basis. Lees het volledige bericht op de 
website van Radboud Universiteit. 
 

Micha de Winter: bombardeer jongeren niet tot changemakers 
In een interview op de website van sociale vraagstukken.nl geeft emeritus hoogleraar Micha de 
Winter aan dat de aandacht van het onderwijs beter gericht kan worden op het vermogen van 
jongeren om de omgeving bewust en doelgericht te beïnvloeden dan ze te bombarderen tot 
changemakers. 
 

Mijn 3-jarige dochter verlangt naar haar halfbroer. Wat zeg ik tegen haar? 
Een bijna 4-jarig meisje heeft nog een 10-jarig halfbroertje. Ze heeft hem voor het laatst gezien toen 
zij een baby was. De vader heeft geen contact meer met zijn zoon en doet ook geen pogingen dit te 
herstellen. Sinds het meisje een foto heeft gezien van haar halfbroer heeft ze het constant over hem, 
vertelt haar moeder. “Ze wil naar hem toe, maakt tekeningen voor hem en als ze koekjes uit wil delen, 
bewaart ze er ook één voor hem.” Moeder vraagt zich af hoe ze hiermee om kan gaan. 
Orthopedagoog Nanda Poulisse adviseert om duidelijk te zijn dat contact er niet in zit. Lees de 
volledige reactie van Poulisse in het artikel in Trouw.  
 

Hoe leer ik mijn kinderen gezond genieten? 
Moeder: „Toen ik opgroeide was alcohol drinken heel normaal. Dagelijks werd er thuis een biertje of 
wijntje genuttigd. Ik realiseerde mij pas later dat dit problematisch is. Mijn broer heeft in een 
afkickkliniek gezeten voor alcohol en wiet. Ik drink nu zelf niet omdat ik zwanger ben, maar 
normaliter staat er bij mij en mijn vriend regelmatig een drankje op tafel, ook doordeweeks. Ik wil dat 
mijn kinderen later gezond kunnen genieten. Wat betekent dit voor ons eigen gedrag? Hoofdocent 
Ontwikkelingspedagogiek Ina Koning geeft haar visie op dit dilemma in Trouw: „Kinderen pikken de 
alcoholgewoontes van hun ouders jong op. Als ze vier zijn, weten ze bij welke situaties alcohol ‘hoort’. 
Vanaf een jaar of zes, zeven kunnen ze de drankjes benoemen. 
„Toch weten we dat gematigd alcoholgebruik van ouders geen invloed heeft op wat jongeren drinken, 
wanneer ze dat gaan doen en de hoeveelheid ervan. Dagelijks een glas bij het eten heeft geen relatie 
met alcoholmisbruik bij jongeren.” 

 
 
 
 
 

https://decorrespondent.nl/15770/mentale-problemen-horen-bij-het-leven-zeker-voor-jongeren-maar-dat-vraagt-om-meer-dan-therapie/c3a747ef-8fbe-04d1-16ed-12bf610d5af0
https://www.ru.nl/medewerkers/nieuws/angela-luteijn-brengt-praktijk-tot-leven-met-een-serious-game
https://www.socialevraagstukken.nl/interview/micha-de-winter-bombardeer-jongeren-niet-tot-changemakers/
https://www.trouw.nl/onderwijs/mijn-3-jarige-dochter-verlangt-naar-haar-halfbroer-wat-zeg-ik-tegen-haar~ba858ea9f/
https://www.nrc.nl/nieuws/2024/12/16/hoe-leer-ik-mijn-kinderen-gezond-genieten-a4876846?itm_content=mijn-nieuws-voorpagina&itm_term=Kind%20en%20jeugd


 

 

 
 

Levi, pionier in de jeugdhulp 
Hoe kan het dat 43.000 kinderen in Nederland niet thuis opgroeien? Dat zijn 1.400 schoolklassen vol. 
Orthopedagoog Levi van Dam is een vernieuwer in de jeugdhulp en hij maakt zich hier al jaren druk 
over. Hij vindt dat dit aantal met minimaal 5000 omlaag moet. Maar in zijn eigen familie kan hij een 
uithuisplaatsing van zijn nichtje niet voorkomen. Luister de documentaire op Radio 1.  
 

Het raakt alle gezinsleden: hoe seksueel misbruik tussen broers en zussen door kan werken 
in de familie 
Seksueel misbruik tussen broers en zussen kan ook na jaren nog grote impact hebben op de 
familierelaties. Dat blijkt uit onderzoek van Sheila van Berkel, Iva Bicanic en Anja van der Voort, die 
slachtoffers met elkaar in gesprek brachten over hun ervaringen. ‘Ouders ontkenden of 
minimaliseerden het misbruik vaak.’ Lees meer over het onderzoek van Universitair docenten Van 
Berkel en Van der Voort op de website van de Universiteit Leiden.  
 
 
In deze rubriek laten we zien dat pedagogen regelmatig in het nieuws zijn. Met het project NVO storytellers willen we nog 
meer ons geluid laten horen en ons gezicht laten zien in het maatschappelijk debat. Wil je hier meer over weten, of heb je 
zelf pedagogen afgelopen week in het landelijk nieuws gezien? Neem contact op met Marijke Buisman 
m.buisman@nvo.nl of John Smeets j.smeets@nvo.nl.  
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